
ACTA NÚM. [...] 
 
Membres assistents: 
 
Xavier Bardina Simorra 
Marta Bertrán Tarrés 
Xavier Blanco Escoda 
Maite Carrassón López de Letona, 
presidenta 
Digna Couso Lagaron 
Josep Maria de Dios Marcer 
Ester Fernández Gimeno 
Margarita Freixas Alas 
Isidre Gibert González 
Míriam Giménez Dapena 
Jesús Giraldo Arjonilla. 
Alba Hernández Bonilla 
Miguel Hernandez Cabrera 
Manel López Bejar 
Sonia Lorente Sánchez 
Cristina Madrid Sandín 
Susana Navas Navarro  
Joan Orobitg Huguet 
Judith Panadés Martí 
Albert Pastor Martínez 
Josep Pastor Milán 
Elisabeth Pladevall Ballester 
Tatiana Rovira Faixa 
Susana Subirà Álvarez 
Pere Ysàs Solanes 

A Bellaterra, a les 09.40 h del dia 19 de 
març de 2024, es reuneixen en sessió 
ordinària, a la sala de juntes del Rectorat 
i sota la presidència de la vicerectora de 
Personal Acadèmic, Maite Carrassón 
López de Letona, els membres de la 
Comissió de Personal Acadèmic 
assenyalats al marge. 

 
S’ha excusat d’assistir a la reunió Alex Pérez Sánchez, Ernesto Castaños Moreno, 
Xavier Ramos Morilla, Diego Castro Ceacero, Anna Díaz Vicario, Assumpció Malgosa 
Morera, Salvador Navarro Soto i María Valdés Gázquez. 
 
Hi actua com a membre de suport Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal 
Acadèmic i la senyora Natividad Ramajo Hernández, adjunta del vicerectorat de 
Personal Acadèmic.  
 
Hi actua, com a secretaria, Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 
UAB. 
 
La sessió es grava a l’efecte de preparar l’acta. 
 
 
Ordre del dia  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris 
4. Aprovació de concursos de PDI laboral  
5. Modificació RPA: disposició addicional primera: observador 
6. Assumptes de tràmit: Informació dels col·laboradors de docència nomenats al febrer 
de 2024 



7. Torn obert de paraules 
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar l’acta del dia 29 
de febrer de 2024.  
 
 
2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic. 
 
La vicerectora de Personal Acadèmic inicia el seu informe explicant que les agencies 
d’acreditació de les comunitats autònomes ja han aprovat els criteris mínims comuns al 
febrer, i a partir aquí fins que no tinguin els criteris definitius seran vigents les 
acreditacions de recerca i recerca avançada tal com les teníem fins ara, i a partir d’abril 
hi haurà un canvi i estarà oberta l’acreditació de manera permanent. 
 
A continuació comenta que la setmana passada es va anunciar que no s’aprovarien 
pressupostos ni a l’Estat ni a Catalunya, i això posava en dubte el pagament anunciat  
pel pla de xoc per fer front a l’aplicació a la LOSU, però el 15 de març en una reunió del 
president del govern d’Espanya i de la ministra de Ciència i Universitats amb els rectors 
de la CRUE es van comprometre a pagar 150 milions d’euros per finançar un total de 
3.400 places (2/3 parts) i 1/3 part (1700 places) les comunitats autònomes: un total de 
5.100 en tot el sistema espanyol i això és una bona noticia per les universitats.  

 
Tot seguit comenta que ja s’ha posat en marxa el procés per al càlcul de la plantilla B 
dels departaments, ja s’han fet la meitat de les reunions amb departaments, ahir la 
UPAC ja va enviar el calendari als departaments i explica aquestes dates clau: del 19 al 
28 d’abril s’obrirà el termini de presentació de candidatures, del 29 d’abril al 10 de maig 
serà el període perquè la comissió introdueixi els barems a l’eina de selecció i del 23 de 
maig al 4 de juny s’obrirà el període perquè la comissió avaluï als candidats i introdueixi 
el resultat a l’eina de selecció. El missatge que ha donat als departaments és que entre 
la CPA del 17 d’abril i la del 8 de maig s’hauran de convocar les places de substituts i 
d’associats, més enllà no hauria d’anar perquè si no no donarà temps a tenir tots els 
contractes signats a 1 de setembre.  
 
 
La vicerectora de Qualitat informa que s’han rebut moltes peticions d’informació de 
professorat sobre les acreditacions d’ANECA, la majoria de comissions demanen que el 
professorat hagi estat avaluat amb un programa equivalent a “docentia” i que hagin 
tinguts enquestes i això genera dubtes al professorat. També es troben amb professors, 
sobretot associats que volen acreditar-se amb avaluació tipus docentia i no tenen clar 
quins són els trams. Des del vicerectorat de Qualitat faran tota la difusió possible 
d’aquesta informació, però vol demanar al professorat permanent que coneix els 
mecanismes d’avaluacions que assessorin també als que no ho han fet mai.  
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es comenta que a les enquestes 
els alumnes poden posar comentaris sobre els professors i com són anònimes poden 



dir el que vulguin, fins i tot coses ofensives i el professor no pot contestar-les. També es 
comenta que les enquestes no poden perdre l’anonimat ja que és la seva fortalesa, i és 
millor no ofendre’ls pels comentaris sinó prendre-s’ho com un aspecte de millora.  
 
La vicerectora de Qualitat respon que l’alumnat ha de poder dir la seva, i les enquestes 
han de ser anònimes, però les formes són importants, però també diu que es filtren els 
comentaris ofensius al professorat, i també han demanat una funció que té SIGMA de 
funció moderadora de les enquestes. 
 
 
3. Aprovació de concursos de PDI dels cossos docents universitaris 
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació. 
 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria de places PDI dels cossos docents universitaris, 
de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquest acord. 

 

4. Aprovació de concursos de PDI laboral  
 
La vicerectora presenta la documentació de les places que es presenten a aprovació i 
explica que a totes les bases consta el model de currículum vitae que s’ha preparat.  
 
A continuació s’inicia un torn d’intervencions en el que es demana si el títol de doctor ha 
d’estar homologat al moment de fer la sol·licitud o ha d’estar-ho al moment de signar el 
contracte. També es comenta que l’exigència als lectors de tenir el nivell C1 de català 
en dos anys és poc temps si també han de preparar docència i fer recerca. També es 
demana quina és la conseqüència de no obtenir en dos anys el nivell C1. 

La vicerectora respon que l’homologació s’ha de tenir quan es signa el contracte, sobre 
el tema de la llengua diu que el compromís de totes les universitats catalanes amb la 
Generalitat va ser donar compliment al decret 128/2010, de 14 de setembre, sobre 
l’acreditació del coneixement lingüístic del professorat de les universitats del sistema 
universitari de Catalunya, i per això es va aprovar al darrer Consell de Govern aquesta 
modificació del Reglament de Personal Acadèmic, ara no és el moment de replantejar 
aquesta assumpte, potser al futur estarà bé, però ara per ara no hauríem de fer-ho. 
Finalment sobre les conseqüències de no aportar aquesta certificació comenta que és 
un requisit i que el candidat es compromet a tenir-lo en aquest termini si no és té podria 
tenir la mateixa conseqüència de la pèrdua d’algun requisit d’estricte compliment, però 
és un tema molt sensible i espera que no es doni aquesta situació en el futur. 

 
 La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

 
Primer.- Aprovar, si escau, les convocatòries de places PDI laboral, de conformitat 
amb l’annex adjunt.  

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el 
seguiment d’aquest acord 



5.  Modificació RPA: disposició addicional primera: observador 
 
Aquest punt es retira de l’ordre del dia. 
 
5. Assumptes de tràmit: Informació dels col·laboradors de docència nomenats al febrer 
de 2024 
 
La presidenta informa sobre el col·laboradors de docència nomenats al mes de febrer 
de 2024 d’acord amb el que preveu el Reglament de Personal Acadèmic per 
desenvolupar la seva activitat professional fora de l’àmbit acadèmic  de la UAB i que 
col·laboren ocasionalment o permanentment amb la Universitat de forma 
desinteressada mitjançant la realització  d’activitats docents, i sense tenir vinculació 
laboral amb la universitat.  
  
Per assentiment, la Comissió de Personal Acadèmic acorda: 
 
Primer. Donar-se per assabentats del reconeixement com a col·laboradors 
docents en les diverses modalitats previstes al Reglament de Personal Acadèmic 
dels professionals que consten a l’annex adjunt. 
 
Segon. Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
 
 
 
6. Torn obert de paraules. 
 
El doctor Joan Orobitg demana per les places pendents de convocar si s’aprovaran a la 
següent sessió d’aquesta comissió i sobre com funciona l’homologació del títol de 
doctor. La vicerectora de Personal Acadèmic contesta que sí que les convocatòries que 
avui no s’han aprovat  es presentaran a la propera. Sobre les homologacions dels títols 
de doctor comenta que no pot informar-lo ja que no és una qüestió del seu vicerectorat 
però que a l’Escola de Doctorat l’assessoraran.  
 
La doctora Margarita Freixas explica que per les places de promoció de titular a 
catedràtic està costant molt trobar les 10 persones d’àrees afins pels trams de recerca, 
i demana si totes les persones han de ser de l’àrea afí? La vicerectora respon que si no 
es pot trobar que s’expliqui i que es passi a una altra àrea.  
 
A les 10.34 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretaria 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 
  
 


